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    PROTOKÓŁ NR XLIV/17 

Z  SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 30 listopada 2017 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 

Początek obrad godz. 11.00 zakończenie godz.13.50   

Obecnych na sali obrad 15 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 

obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

W obradach sesji uczestniczyli:  

Stefan Zawierucha – Wójt Gminy Marciszów,  

Wiesław Cepielik – Zastępca Wójta Gminy Marciszów,  

Krystyna Kwiatkowska - Sekretarz Gminy, 

Krystyna Magda - Skarbnik Gminy,  

Robert Greb – Radca Prawny,   

Maria Bych – Radna Powiatu,  

Damian Wójcik – Radny Powiatu,  

Sołtysi, kierownicy poszczególnych referatów, przedstawiciele lokalnych mediów, 

Obrady były nagrywane na dyktafon. 

 

Ad. 1 i 2. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad sesji              

i przywitała uczestników.   

 

Ad.3. 

Stwierdzenie quorum.  

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum,  

listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

Ad.4. 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który został dostarczony radnym             

w ustawowym terminie wraz z materiałami.  

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

1/ Otwarcie obrad sesji. 

2/ Przywitanie uczestników. 

3/ Stwierdzenie quorum.  

4/ Przedstawienie porządku obrad.  

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Przygotowanie do zimowego utrzymania dróg. 

9/ Analiza stopnia realizacji podjętych uchwał za 10 miesięcy. 

10/ Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a/ stwierdzenia  zakończenia działalności Gimnazjum Publicznego w Marciszowie, 

 

b/ uchwalenia programu współpracy Gminy Marciszów z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
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24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i  wolontariacie, z innych ustaw     

z 2016 roku poz. 1817 z póź.zm. na rok 2018, 

 

c/ przedłużenia czasu obowiązywania taryfy zbiorowe zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

 

d/  określenie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych i domów jednorodzinnych stanowiących 

własność Gminy Marciszów, 

 

e/ wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na okres do 3 lat, których 

przedmiotem są te same nieruchomości, 

 

f/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Marciszów na rok 2017, 

 

g/ wprowadzenia zmiany do uchwały nr XXXII/159/16 Rady Gminy Marciszów  

z dnia 29 grudnia 2016 roku, 

 

11/ Interpelacje i zapytania radnych.   

12/ Sprawy różne.  

13/ Zamknięcie obrad sesji.  

 

Ad.5. 

Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk poprosiła o wprowadzenie do porządku 

obrad dwóch projektów uchwał;  

- projekt uchwały w sprawie: ustalenie wysokości opłat podatku od nieruchomości, 

- projekt uchwały w sprawie: określenie podatku od środków transportu. 

Innych wniosków nie złożono.  

Rada nie wniosła sprzeciwu do dokonania w/w zmian oraz jednogłośnie wprowadziła do 

porządku obrad stosowne poprawki.  

 

Porządek obrad po zmianach:  

1/ Otwarcie obrad sesji. 

2/ Przywitanie uczestników. 

3/ Stwierdzenie quorum.  

4/ Przedstawienie porządku obrad.  

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Przygotowanie do zimowego utrzymania dróg. 

9/ Analiza stopnia realizacji podjętych uchwał za 10 miesięcy. 

10/ Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a/ stwierdzenia  zakończenia działalności Gimnazjum Publicznego w Marciszowie, 

 

b/ uchwalenia programu współpracy Gminy Marciszów z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i  wolontariacie, z innych ustaw     

z 2016 roku poz. 1817 z póź.zm. na rok 2018, 
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c/ przedłużenia czasu obowiązywania taryfy zbiorowe zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

 

d/ określenie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych i domów jednorodzinnych stanowiących 

własność Gminy Marciszów, 

 

e/ wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na okres do 3 lat, których 

przedmiotem są te same nieruchomości, 

 

f/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Marciszów na rok 2017, 

 

g/ wprowadzenia zmiany do uchwały nr XXXII/159/16 Rady Gminy Marciszów  

z dnia 29 grudnia 2016 roku, 

 

h/ ustalenie wysokości opłat podatku od nieruchomości, 

 

i/ określenia stawek podatku od środków transportu, 

 

11/ Interpelacje i zapytania radnych.   

12/ Sprawy różne.  

13/ Zamknięcie obrad sesji.  

 

Porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.6. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Do protokołu z poprzedniego posiedzenia uwag nie zgłoszono.   

Protokół przyjęto przez aklamację. 

 

W dalszej części posiedzenia Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

wręczyła kwiaty oraz złożyła gratulacje Wójtowi Gminy Stefanowi Zawierucha z okazji 

piętnastolecia pełnienia funkcji na stanowisku wójta.   

Wójt Gminy złożył radnym podziękowania.  

 

Ad.7.   

Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha poinformował, że pomiędzy sesjami odbyło się 

szereg spotkań, dotyczących całokształtu funkcjonowania gminy. Najważniejszymi było: 

- spotkania w sprawie wodociągów i budowy III etapu kanalizacji sanitarnej – Wójt omówił 

zakres planowanych do wykonania robót. Ponadto dodał, że trwają rozmowy z osobami, które 

żądają odszkodowań za wejścia w teren. Jest możliwość wywłaszczenia na cel społeczny, ale 

Gmina nie chce stosować drastycznych środków. Gmina próbuje się porozumieć na innych 

zasadach. W dwóch przypadkach już się udało, a trzeci jest jeszcze analizowany. Następnie 

wspomniał, że w niektórych miejscach trzeba zmienić przebieg sieci.  

- Odbyło się kilka spotkań zgromadzenia Rady Nadzorczej Sanikomu i Wspólników, a chodzi  

o to, by wszystkie gminy wyraziły zgodę na wywóz śmieci przez Sanikom bez prowadzenia 

przetargu.  

- w sprawie bakterii Coli i bardzo mocne walki z sanepidem – Wójt przedstawił szczegóły 

rozmowy z Sanepidem i stwierdził, że nikogo nie obchodzi postawa Wójta, ale jeśli chodzi       
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o bezpieczeństwo wody to uważają, że jest to sprawa Wójta, a przecież Gmina Marciszów nie 

produkuje wody, nie zaopatruje w wodę.  

 

Ad.8.   

Przygotowanie do zimowego utrzymania dróg.  

Przygotowanie do zimowego utrzymania dróg omówił Stefan Zawierucha Wójt Gminy 

Marciszów.  

Szczegółowa informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.9. 

Analiza stopnia realizacji podjętych uchwał za 10 miesięcy. 
Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych przez Radę Gminy Marciszów za okres              

10 miesięcy 2017 roku przedstawił Wójt Gminy Marciszów.    

Szczegółowa informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.10. 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ stwierdzenia  zakończenia działalności Gimnazjum Publicznego w Marciszowie 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 5 do protokołu, 

Uchwała otrzymała numer XLIV/213/17. 

b/uchwalenia programu współpracy Gminy Marciszów z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i  wolontariacie, z innych 

ustaw z 2016 roku poz. 1817 z póź.zm. na rok 2018 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 6 do protokołu, 

Uchwała otrzymała numer XLIV/214/17. 

c/ przedłużenia czasu obowiązywania taryfy zbiorowe zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 7 do protokołu, 

Uchwała otrzymała numer XLIV/215/2017. 

d/ określenie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych i domów jednorodzinnych 

stanowiących własność Gminy Marciszów 

Radny Adam Ryżowski  

Zaproponował, aby wprowadzić w uchwale zapis, mówiący że sprzedaż za ten 1% nastąpi po  

ustalonym okresie czasu. Mamy to nieokreślone i może dojść do sytuacji, że jutro dostanie 

ktoś mieszkanie a pojutrze wykupi.  
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Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  
Podejrzewa, że wówczas zostałyby przekroczone przepisy w sprawie gospodarki lokalami. 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

uzupełnił, że radnemu Ryżowskiemu chodzi o to, żeby z tej bonifikaty 1% mógł skorzystać 

tylko ten mieszkaniec, który zamieszkuje dany lokal przez jakiś określony czas. Kiedyś był 

taki warunek, że bonifikatę otrzymywała osoba, która zamieszkuje np. 2-3 lata. Jeżeli po tym 

okresie występuje o wykup tego lokalu wtedy jest pierwszeństwo i powinno zaistnieć prawo 

pierwokupu. Radny rozumie, że lepiej jest pozbyć się mieszkania, które tworzy koszty, ale 

jest to według niego po prostu źle odbierane społecznie. 

Wójt Stefan Zawierucha 

Poinformował, że można wprowadzić jakieś zapisy co do karencji, np. 1 - 3 lata. Wiąże się to 

niestety też z wysokością czynszu, która na dzień dzisiejszy wynosi 2,50zł/m2. Mieszkańcy 

będą się domagać wtedy remontów tych mieszkań, a Gmina przy takiej wysokości czynszu 

nie może sobie na to pozwolić.    

Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Ewelina 

Tokarska 

Uważa, że może być też kłopot, bo w ustawie jest ujęte, że na rzecz głównego najemcy            

i może to być dyskryminacja najemcy. Obawia się, że Wojewoda może uchylić taką uchwałę.  

Radny Adam Ryżowski 

Podał przykład mieszkańca, który mieszka sam, ściąga sobie na teren gminy brata, który 

mieszka jeden dzień, czy tydzień. Mieszkaniec się wymeldowuje i jego brat zostaje głównym 

najemcą.  

Wójt Stefan Zawierucha 

Zaproponował wycofanie projektu uchwały w celu dopracowania. Dodał, że wracamy do 

poprzedniej uchwały tylko dlatego, że sprzedaliśmy jedno mieszkanie, a mieszkań jest 

kilkadziesiąt, więc gmina chce się jak najbardziej tego pozbyć.  

Następnie przedstawił warunku przydziału lokali.  

Radny Edmund Orzechowski  

Zapytał czy była robiona analiza czy obniżenie tego procentowego wykupu rzeczywiście 

spowoduje kupno tych mieszkań. Uważa, że był taki okres, że ci ludzie mogli skorzystać, nie 

sądzi żeby najemcy się zmienili, oni są ciągle ci sami.  

Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Ewelina 

Tokarska 

Wyjaśniła, że gwarancji nie mamy, ale porównując po podaniach to mamy jedno mieszkanie z 

wyższą bonifikatą a pozostałe są z okresu, gdzie był 1%.  

Radny Adam Ryżowski 

Uważa, że należy się zastanowić jak zareagują Ci, którzy wykupili mieszkanie za 20% 

Generalnie chodzi o to, żeby na tej właśnie płaszczyźnie nie było problemów.  

Radny Dawid  Chęciński 

Uważa, że w interesie gminy jest pozbywanie się tych mieszkań, bo jednak one generują 

koszty, m.in. remontów. Trzeba próbować się ich pozbyć, bo sprzedaż chociaż jednego 

mieszkania, to już jest dużo dla gminy. 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Złożył wniosek, o zdjęcie z porządku obrad uchwałę w sprawie sprzedaży lokali 

mieszkalnych i domów jednorodzinnych, ponieważ uważa, że w tej chwili Rada nie musi jej 

podejmować. Chciałby, aby przy pomocy radcy prawnego została przygotowana uchwała, 

która połączy dwa nurty, tj. uchwałę o sprzedaży za 1% i słuszną propozycję radnego Adama 

Ryżowskiego, która mówi o tym, żeby sprzedawać najemcom, którzy chociaż jakiś okres 

mieszkali w tych lokalach i właścicielom tych lokali.   
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Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie wniosek radnego Wolaka. 

Rada jednogłośnie wycofała z porządku projekt uchwały w sprawie sprzedaży lokali 

mieszkalnych i domów jednorodzinnych.  

 

e/ wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na okres do 3 lat, których 

przedmiotem są te same nieruchomości 

Radny Andrzej Mitczak 

Wystąpił z prośbą, aby do uchwały w sprawie dzierżawy dołączać mapkę terenu, który gmina 

chce dzierżawić, żeby wszyscy wiedzieli, co to jest i gdzie się znajduje. Być może radni 

mając tę wiedzę, podejmą inne decyzje.   

Radny Adam Ryżowski 

Również uważa, że nic nie stoi na przeszkodzie, żeby Komisja Rolna miała tą jedną mapkę, 

żeby pracownik mógł im wytłumaczyć jaki to jest rodzaj gruntu. 

 

W toku dyskusji ustalono, że mapki będą dostarczane Komisji Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa i Zdrowia.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 8 do protokołu, 

Uchwała otrzymała numer XLIV/216/2017 

f/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Marciszów na rok 2017 

Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda omówiła projekt uchwały oraz poprosiła              

o naniesienie stosownych zmian, w związku z wykonaniem pomieszczenia gospodarczego     

w Świdniku oraz przeznaczeniem środków na dofinansowanie asystenta rodziny.      

Następnie odczytała treść projektu uchwały. 

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 9 do protokołu, 

Uchwała otrzymała numer XLIV/217/2017 

g/ wprowadzenia zmiany do uchwały nr XXXII/159/16 Rady Gminy Marciszów  

z dnia 29 grudnia 2016 roku 

Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda poprosiła o naniesienie stosownych zmian         

w załączniku do uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 10 do protokołu, 

Uchwała otrzymała numer XLIV/218/2017 

h/ ustalenie wysokości opłat podatku od nieruchomości 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 11 do protokołu, 

Uchwała otrzymała numer XLIV/219/2017 

i/ określenia stawek podatku od środków transportu 

Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda odczytała treść projektu uchwały. 
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Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 12 do protokołu, 

Uchwała otrzymała numer XLIV/220/2017 

 

Ad. 11.   

Interpelacje i zapytania radnych.   

Radny Adam Ryżowski  

Zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy o przekazanie radnym planu organizacyjnego Urzędu 

Gminy po zmianach, który ułatwi pracę Radzie.  

Wójt Gminy Stefan Zawierucha 

Poinformował, że to trochę potrwa i radni na pewno radni dostaną taki dokument.  

 

Ad.12. Sprawy różne. 

 

Radny Dawid Chęciński  

Zapytał czy zarządca chodnika będzie go w zimie utrzymywał oraz czy do końca roku zostaną 

uzupełnione lampy na terenie Marciszowa, szczególnie od Państwa Rawskich do Państwa 

Kozioł. 

Wójt Gminy Stefan Zawierucha 

Wyjaśnił, że są już podejmowane kroki w sprawie odśnieżania chodnika i Wójt mocno na to 

naciska. Zostanie złożony wniosek o absolutne zabezpieczenie odśnieżania chodnika,  

ale nie w godzinach 10:00, tylko rano. 

Co do oświetlenia, to najprawdopodobniej w tym roku uda się je zamontować                         

w Wieściszowicach.  Niebawem ma być podłączona ulica Spółdzielcza, Ciechanowice są już 

podłączone. Wójt dodał, że naciskają też na szybkie usuwanie awarii.  

Następnie omówił problem z konserwacją i utrzymaniem punktów oświetleniowych.  

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 

Poprosiła, jeśli będą jakieś prace w Wieściszowicach, aby wziąć pod uwagę lampę, która stoi 

przy głównej ulicy koło Państwa Baranów, ponieważ nie świeci ona prawidłowo.  

Radny Piotr Gwóźdź 

Przypomniał, że został zobligowany przez Radę, aby gmina stworzyła harmonogram pracy 

odśnieżania. Rozmawiał z kierownikiem i zdaje sobie sprawę, że nie jest  

to proste, ponieważ wyjeżdża się odśnieżać wtedy, kiedy jest pilna potrzeba. Prosi o decyzję 

Rady w tej sprawie.  

Wójt Gminy Stefan Zawierucha 

Wytłumaczył, że gmina działa natychmiast w razie potrzeby. Uważa też, że harmonogram 

wprowadziłby porządek papierowy, ale fizycznie chaos.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczące Rady Gminy  

Zaproponował, aby informacje, które są przekazywane Radzie przez urzędnika były do końca 

rzetelne, co nie znaczy, że teraz nie są, Chce, żeby można było konkretnie odpowiedzieć 

mieszkańcom w razie konieczności, że np. w danej chwili nie ma możliwości odśnieżenia 

Ciechanowic, bo właśnie jest odśnieżany Pastewnik. 

Józef Szołdrowski sołtys wsi Sędzisław 

- Zaproponował, aby dojść do porozumienia z firmą, która odśnieża powiat, w sprawie 

odśnieżania drogi w Sędzisławiu. Jest zadowolony z odśnieżania drogi powiatowej                 

w Sędzisławiu.  

- przedstawił problem mieszkańców budynku nr 64 w Sędzisławiu, którzy mają wjazd do 

garażu pochyło i obawiają się, że przy większym deszczu ich zaleje, ponieważ asfalt jest 

położony do samego garażu. Prosi zastanowić się nad tym tematem. 



    

 8 

- poprosił o interwencję w sprawie połamanych słupów przy drodze powiatowej od przejazdu  

do stacji,  

Radna Danuta Wojtas  

Poinformowała, że była u Pana Banasia odnośnie drogi i Pana Pogwizda i sprawa jest już 

nagłośniona.  

Wójt Gminy Stefan Zawierucha 

Wójt zaproponował, że Zastępca Wójta może pojechać i sprawdzić jak to faktycznie wygląda. 

Radny Edmund Orzechowski 

Powrócił do kwestii oświetlenia i zgłosił, że w Świdniku lampy, które miały być naprawione 

nadal nie świecą.  

Radna Danuta Wojtas  

Powróciła do problemu zgłoszonego przez sołtysa wsi. Wyjaśniła, że mieszkańcom chodziło 

o zamontowanie korytek przy tej drodze i właśnie dzięki temu ta woda spływałaby do samego 

dołu. Była w tej sprawie u Pana Banasia, ale niestety nie ma takiej możliwości w tym roku. 

Ewentualnie będzie można się przyglądnąć temu w przyszłym roku, bo te korytka trzeba 

byłoby zamontować od samej góry do samego dołu.  

Wójt Gminy Stefan Zawierucha 

Zapewnił, że to sprawdzą. Odnośnie odśnieżania stwierdził, że trudno jest mu wynająć firmę, 

żeby jego kierowca i sprzęt stali, bo firma jest dobra. W skrajnym wypadku, gdyby działo się 

coś poważnego na pewno wynajmą firmę. W innym wypadku jest to niegospodarne                  

i nieekonomiczne. 

Józef Żukrowski sołtys wsi Nagórnik 

Zgłosił, że w Domanowie leży najprawdopodobniej potrącona przez samochód sarna. 

Sołtys Marciszowa Adam Chronowski 

- Podziękował Wójtowi za przystanki,  

- Zwrócił też uwagę, że po ostatnich wichurach jest bardzo dużo drzew przy rzece Bóbr, które 

zostały nachylone na posesje, ogrodzenia i na samą rzekę. Koło Pana Pelczarskiego i Pana 

Węglarza mogą zrobić tamę i rzeka wyleje.  

- powrócił do problemów z wodą na terenie Marciszowa i poinformował, że od godziny 19:00 

do 2:00 odbierał telefony, gdzie nie było żadnej informacji. Zrobiła się bardzo potężna panika 

i według sołtysa karygodne jest, żeby w takiej sytuacji Wójt Gminy nie miał informacji, co 

mówić ludziom. Chciałby to wyjaśnić, nie wie, jakie będą konsekwencje, ale tego nie można 

puścić cicho.  

Radna Danuta Wojtas  

Zwróciła się do Wójta Gminy z pytaniem czy jest już ustalony konkretny termin dokończenia 

sprawy oddania przedszkola? 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Odpowiedział, że nie chce podawać konkretnego terminu, bo jeżeli będzie potrzeba to zrobią 

wydatki niewygasające, ponieważ bardzo długo trwa procedura. Następnie Wójt omówił 

przebieg procedury uzyskania pozwolenia na budowę. Następnie poprosił o cierpliwość                 

i wyrozumiałość.  

Radny Piotr Gwóźdź 

poprosił członków Komisji Infrastruktury Technicznej o przygotowanie tematów planu pracy 

Komisji na przyszły rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

Przychyliła się do prośby Radnego Gwóźdź i zaapelowała do wszystkich radnych                    

o przygotowanie takich planów, gdyż zbliża się koniec roku i trzeba podsumować 

dotychczasową pracę. 

Radna Czesława Olejniczak  

Również poprosiła o przygotowanie tematów na posiedzenie Komisji Rewizyjnej.  
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Radny Dawid Chęciński 

Powrócił do tematu przedszkola i poprosił Wójta, aby określił w przybliżeniu jaki jest czas 

otwarcia tego przedszkola. Czy to jest rok 2018, czy może późniejszy. Radni pytają, bo 

rodzice zadają takie pytania.  

Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej i Inwestycji Rafał Zdunek 

Poinformował,  że zakończenie inwestycji planują do 30 marca przyszłego roku, ponieważ  

jest tam część prac wyburzeniowych, które najprawdopodobniej będą musiały być zrobione  

w okresie ferii zimowych. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Poprosił o pozostawienie tego tematu do sesji grudniowej, wtedy będziemy mieli pewność.  

Radna Powiatu Maria Bych 

Poinformowała jakie działania podjęła w sprawie realizacji składanych wniosków przez 

radnych na poprzedniej sesji.   

Radna Czesława Olejniczak  

Zwróciła się z prośbą do Radnej Powiatu Marii Bych o interwencję w sprawie złamanego 

drzewa na drodze powiatowej z Kamiennej Góry do Sędzisławia za krzyżówką.  Drzewo 

złamało się i jedną część usunęła straż, ale druga część drzewa nadal stoi spróchniała.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Poprosił o interwencje w sprawie drogi w Ciechanowicach, gdzie za przejazdem cyklicznie 

powstają dziury. W tej chwili są tak ułożone, że nie ma możliwości przejazdu nie wpadając    

w jedną z nich. To samo jest wzdłuż torów i jest to teren kolejowy.  

Józef Żukrowski sołtys wsi Nagórnik  

Poinformował, że dostał informację ze starostwa odnośnie remontu drogi w Nagórniku  że 

jakaś część działki w drodze jest gminna. Zapytał Wójta czy wie coś o tej sytuacji. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Stwierdził, że nie widzi żadnego problemu i wyda zgodę.   

Sołtys Marciszowa Adam Chronowski 

poprosił o zasypanie kałuży znajdującej się koło przystanku naprzeciwko starej gminy. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wytłumaczył, że może tu być problem ponieważ jest to droga wojewódzka.  

Radna Czesława Olejniczak  

Podziękowała Wójtowi za uporządkowanie terenu między sklepem i szkołą w Sędzisławiu.  

Radny Andrzej Mitczak 

Zapytał, czy było coś robione w sprawie przystanku w Ciechanowicach przy drodze 

wojewódzkiej. 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Poinformował, że przystanek został na jezdni.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wyjaśnił, że rozmawiał w tej sprawie i być może sami to zrobimy.  

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 

Odczytała pisma jakie wpłynęły do Biura Rady: 

- pismo z Państwowej Inspekcji Pracy, dotyczącego oświaty i stwierdzenia nieprawidłowości  

w części regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowych warunków 

przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowych warunków 

obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe, godziny doraźnych 

zastępstw oraz warunki wypłacania innych świadczeń. / Pismo stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu/,  

- pismo od Przewodniczącej Rady Powiatu Kamiennogórskiego z prośbą o pomoc finansową 

dla Powiatowego Centrum Zdrowia w Kamiennej Górze na zakup najpilniejszej aparatury, 
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niezbędnej do leczenia i diagnozowania pacjentów / Pismo stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu/, 

- pismo z Powiatowego Centrum Zdrowia w kwestii omówionej powyżej. / Pismo stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu/, 

- pismo z Komendy Powiatowej z Kamiennej Góry z prośbą o zabezpieczenie w budżecie 

gminy na rok 2018 środków finansowych, które przeznaczone byłyby na realizację służb 

ponadnormatywnych. Pismo stanowi załącznik nr 15 do protokołu/, 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 

poprosiła Wójta o komentarz w tej sprawie.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Stwierdził, że to jeszcze nie wszystkie prośby o środki. W planach jest, aby znaleźć 30 tys. zł 

na budowę wieży na Kopie. Wójt stwierdził, że teraz funkcjonowanie większości instytucji,  

próbuje się scedować na samorządy, co się nijak nie przekłada na subwencje ogólne. Wyjścia 

są dwa albo nie dać wcale albo podnieść podatki. Wójt jest ostrożny i spróbuje wyliczyć ile 

tego potrzeba, ponieważ żadne z dwóch rozwiązań nie jest dobre. Dobrze byłoby się nie 

wycofywać z tego jako jedyni, ale trzeba wiedzieć, że najpierw są nasze gminne potrzeby,       

o czym ciągle Wójt wspomina. Postara się udzielić konkretnych informacji na sesji 

grudniowej. 

Radny Adam Ryżowski   

Uważa, że jeżeli ktoś komuś daje to powinien również wymagać. Uważa, że dużo się daje, ale 

to nie przekłada się później na działania. Podejmując decyzję o wsparciu szpitala chciałby 

najpierw wiedzieć, ile dał i zrobił prowadzący ten szpital. Ile konkretnie zadeklarował 

Powiat? Proponuje nie wychodzić przed szereg, bo według radnego to Powiat też zrzuca na 

samorządy, powinien najpierw przedstawić ile dał powiat, a później występować z prośbą do 

samorządów.  

Odnośnie policji, chciałby, aby gmina miała zagwarantowaną pomoc policji, jeśli faktycznie 

udzieli swojego wsparcia. Później okazuje, że dzwoni się do policji, bo jest np. dewastacja 

przystanku, a oni mówią, że przyjadą za dwie godziny.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Podejrzewa, że ciąg zdarzeń jest taki, że skoro zostały wydzielone strefy zagrożeń, to trzeba 

teraz je zabezpieczyć, a na to trzeba policjantów uposażyć, trzeba im zapłacić. Sam uważa,  

że przecież to są obowiązki policji i do tego jest ona powołana.  

Jeżeli chodzi o szpital, to z tego, co się orientuje to ten szpital miał się połączyć z innym. Być 

może nie chciał się połączyć, a teraz brakuje im po prostu pieniędzy.  

Popiera stanowisko Wójta i Radnego Ryżowskiego, aby nie wydawać pieniędzy gminy, jeśli 

ta ma swoje problemy.  

Wójt Stefan Zawierucha 

Przypomniał, że bezpieczeństwo już zostało zwiększone przez wgląd na nasz monitoring.  

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk  

powróciła do odczytywania korespondencji  

- pismo mieszkańców Świdnika w sprawie prośby o ujęcie w budżecie gminy na rok 2018 

środków na wykonanie dokumentacji projektowej i kosztorysu  oraz na ewentualne 

rozpoczęcie wymienionej w piśmie inwestycji. / Pismo stanowi załącznik nr 16 do protokołu/, 

 

O godzinie 13.50 Wójt Gminy Marciszów opuścił salę narad.  

 

- pismo mieszkańców oraz sołtysa wsi Sędzisław, którzy zwracają się z prośbą do 

Przewodniczącej Rady Gminy Marciszów o wszczęcie procedury sprawdzającej w stosunku 

do Radnej Danuty Wojtas.  / Pismo stanowi załącznik nr 17 do protokołu/, 
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Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk zwróciła się do Rady o wyrażenie opinii      

w tej sprawie. 

 

Radny Dawid Chęciński 

Uważa, że wszyscy widzą, jak Pani Danuta pracuje w Sędzisławiu i nie można jej zarzucić  

czy przebywa czy nie, to nie jest w gestii Rady. Radna walczy na rzecz swojej miejscowości  

i nic nie można jej zarzucić.  

Radna Czesława Olejniczak  

Również uważa, że radna Wojtas jest dobrą radną, z którą się dobrze współpracuje. Ponadto 

angażuje się w wiele spraw dorosłych i dzieci i dzięki niej wiele spraw poszło do przodu. 

Następnie pogratulowała radnej Wojtas i powiedziała, że życzyłaby sobie, aby wszyscy radni  

tak działali. Dodała też, że radną widuje w różnych sytuacjach, nie tylko na cmentarzu              

i w kościele. Ma rodzinę w Kamiennej Górze i ma prawo ich odwiedzić.   

Radny Adam Ryżowski 

Uważa, że należy to załatwić prawnie. Prosi, aby Przewodnicząca odpowiedziała 

wnioskodawcy tego pisma, a jeśli będzie skarga, że nie tak zostało to załatwione to będzie to 

rozstrzygane na Radzie. Na dzień dzisiejszy nie czuje się odpowiedzialnym za to pismo, bo 

ono go nie dotyczy.  

Radny Edmund Orzechowski 

Zaproponował, aby zapytać opiniującego, czego miało dotyczyć to pismo, bo przecież 

wszyscy znają radną Danutę Wojtas w samych superlatywach i widząc, jak ona żyje życiem 

Sędzisławia, to te zarzuty trochę dziwią.  

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk  

Poprosiła Sołtysa Sędzisławia o uzasadnienie. 

Sołtys Sędzisławia Józef Szołdrowski 

Wyjaśnił, że jego opinia jest dołączona do tego pisma. Kilka razy była interwencja, sołtys 

zbadał tą sprawę i radna Danuta Wojtas tam gdzie jest zameldowana nie mieszka. 

Wytłumaczył, że tam chodziło o kłótnię, w sprawie wniosku o oświetlenie z funduszu 

sołeckiego. Sołtys musiał interweniować, sprawdzili mieszkańcy i sam sołtys sprawdził,  

że Panią Wojtas rzadko widzi w Sędzisławiu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk  

Wyjaśniła, że w kwestii pieniędzy na oświetlenie to między innymi o nie walczyła Pani 

Danuta. Ponadto dodatkowe pieniądze właśnie m. in. na wniosek Pani Wojtas zostały 

skierowane do Sędzisławia. Następnie poinformowała Sołtysa Szołdrowskiego, że radna 

Danuta Wojtas nie mieszka w swoim mieszkaniu na parterze tylko mieszka w mniejszym na 

pierwszym piętrze, po swojej mamie, ponieważ uznała, że lepiej utrzymywać mniejsze 

mieszkanie. I trudno, żeby była  w mieszkaniu 24h/dobę, każdy ma swoje potrzeby.  

Ponadto trudno nie zauważyć tego, co robi dla dzieci i Sędzisławia, organizuje różne imprezy, 

zajęcia dla dzieci itp., Dodatkowo uczestniczy aktywnie na zebraniach wiejskich, sesjach, 

komisjach. 

Radny Andrzej Mitczak 

Nie rozumie, dlaczego zarzuty są tylko do jednej osoby, a nie ma do tej drugiej, która też 

mogłaby wpłynąć na tą inwestycję. Jako przykład podał współpracę radnych z Ciechanowic. 

Uważa, że trzeba współpracować, a nie donosić jeden na drugiego.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że odkąd działa w Radzie, pierwszy raz spotkał się z taką sytuacją. Radny 

przeanalizował tę kwestię i zgodnie z Ustawą o samorządzie Przewodniczący organizuje 

pracę Rady, ale procedurę sprawdzającą uruchamia Rada. Ustawa też mówi, że radny musi 

być zameldowany na danym terenie gminy i działać właśnie na tym terenie, tak jak jest           

w przypadku Pani Wojtas.  
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Poinformował, że zgodnie z tym Rada rozpocznie procedurę, ale po opinii prawnej radcy 

prawnego. W związku z tym poprosił o przygotowanie takiej opinii.   

Radny Adam Ryżowski  

Zapytał radcę prawnego, co oznaczają słowa zawarte w piśmie według opinii prawnej- 

przebywanie, meldowanie oraz co oznacza sytuacja, że ktoś nie jest aktywny. Uważa, że jeśli 

ktoś potwierdza pewne dane i używa pieczątek urzędowych to ponosi za to odpowiedzialność. 

Odpowiedź musi być jasna. Radny na dzień dzisiejszy nie widzi żadnych przesłanek,  

aby tę procedurę rozpoczynać.  

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk  

Poprosiła radcę prawnego o dostarczenie pisemnej opinii do Biura Rady.  

 

Ad.13. 

Zamknięcie obrad sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 

13.50 dokonała jej zamknięcia. 

Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  

 

 

 

Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  

i przygotowywania wniosków unijnych 


